
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 27. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 109
Vil ministeren, på baggrund af afdækningen af persongalleriet blandt en række ledende 
medarbejdere i filmbranchens indbyrdes roller, kommentere, at Fonden De København
ske Filmfestivaler i årevis har underskrevet misvisende årsrapporter i forhold til bestyrel
sens afhængighed? Disse årsregnskaber er indsendt som en del af dokumentationen i 
forbindelse med tildeling af væsentlige statslige tilskud, som fonden modtager fra DFI. 
Hvad synes ministeren om den kontrol, DFI har udført af tilskudsmidlerne, når de væsent
lige fejl i årsrapporten ikke er opdaget og påpeget? Afdækningen efterlader det indtryk, 
at bestyrelsen for Fonden De Københavnske Filmfestivaler i perioder ikke har levet op 
til anbefalingerne for fondsledelse, ved ikke at have en uafhængig bestyrelse. Dette på 
trods af, at det er fremgået i årsregnskaberne og at fonden overfor Københavns Kommu
ne og DFI forpligtede sig til netop at leve op til disse anbefalinger. Har ministeren tillid til 
en bestyrelse, der ikke har overholdt de krav, den har forpligtet sig til, og efterfølgende 
underskrevet aftaler og årsrapporter, hvor de i modsætning til sandheden erklærer sig 
uafhængige?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Katrine Daugaard (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på katrine.daugaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Christian Schmidt
formand
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